

Member responsible for its international relations, be invited by the Commission to participate in a consultative capacity in the consideration of any matter of particular concern to that territory, part or group of territories.

The Economic and Social Council,

Taking note of the provisions of article 3a (i) of the terms of reference of the Economic Commission for Asia and the Far East:

Recognizing the necessity for ensuring complete co-operation between the Governments of the territories concerned, the Governments responsible for the conduct of international relations of the territories and the Commission,

Requests members of the Commission concerned to forward such applications to the Commission.

The Economic and Social Council,

Resolves that the following be added to the terms of reference of the Economic Commission for Asia and the Far East as set forth in the first part of the Council's resolution of 28 March 1947:¹

1. The Commission is empowered to make recommendations on any matters within its competence directly to the Governments of members or associate members concerned, Governments admitted in a consultative capacity, and the specialized agencies concerned. The Commission shall submit for the Council's prior consideration any of its proposals for activities that would have important effects on the economy of the world as a whole.

2. The Commission may after discussion with any specialized agency functioning in the same general field, and with the approval of the Council, establish such subsidiary bodies as it deems appropriate, for facilitating the carrying out of its responsibilities.

3. The Commission shall submit to the Council once a year a full report on its activities and plans, including those of any subsidiary bodies, and shall make interim reports at each regular session of the Council.

4. The Commission may consult with the representatives of the respective control authorities in Japan and in Korea and may be consulted by them for the purpose of mutual information and advice on matters concerning the economies of Japan and Korea respectively in relation to the rest of the economy of Asia and the Far East.

70 (V). Proposal for an economic commission for Latin America

Resolution of 11 August 1947²

The Economic and Social Council,

Recognizing that the Latin American countries are faced with serious post-war problems of

¹ See *Resolutions adopted by the Economic and Social Council during its fourth session, Resolution No. 37 (IV)*, pages 13 and 14.

² See document E/531.

du Membre qui assume la responsabilité de leurs relations internationales, être invités par la Commission à participer, à titre consultatif, à l'examen de toute question qui présente un intérêt particulier pour ces territoires, parties ou groupes de territoires.

Le Conseil économique et social,

Prenant acte des dispositions de l'article 3 bis (i) du mandat de la Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient, et

Reconnaissant la nécessité d'assurer une collaboration complète entre les Gouvernements des territoires intéressés, les Gouvernements assumant la responsabilité des relations internationales des territoires et la Commission,

Invite les membres de la Commission intéressés à transmettre à la Commission les demandes prévues à cet alinéa.

Le Conseil économique et social

Décide de compléter comme suit le mandat de la Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient, tel qu'il est énoncé dans la première partie de la résolution du Conseil en date du 28 mars 1947:¹

1. La Commission est autorisée à faire, sur toute question de sa compétence, des recommandations directes aux Gouvernements des membres et membres associés intéressés, aux Gouvernements des Etats admis à titre consultatif et aux institutions spécialisées intéressées.

La Commission soumettra à l'examen préalable du Conseil toute proposition relative à une action qui pourrait avoir des effets importants sur l'économie de l'ensemble du monde.

2. La Commission peut, après avoir consulté toute institution spécialisée travaillant dans le même domaine général, et avec l'approbation du Conseil, constituer tous organismes subsidiaires qu'elle jugera utiles pour faciliter l'accomplissement des tâches qui lui incombent.

3. La Commission présentera au Conseil, une fois par an, un rapport complet sur son activité et ses projets, ainsi que sur ceux de tous organismes subsidiaires, et elle établira un rapport provisoire à chaque session ordinaire du Conseil.

4. La Commission peut consulter les représentants des autorités de contrôle du Japon et de Corée, lesquelles, à leur tour, pourront la consulter, de façon qu'il y ait échange de renseignements et conseils sur les questions relatives à l'économie du Japon et à celle de la Corée, dans leur rapport avec l'économie des autres parties de l'Asie et de l'Extrême-Orient.

70 (V). Proposition tendant à l'établissement d'une commission économique pour l'Amérique latine

Résolution du 11 août 1947²

Le Conseil économique et social,

Reconnaissant que les pays d'Amérique latine, dont l'économie est incomplètement développée,

¹ Voir les *Résolutions adoptées par le Conseil économique et social* pendant sa quatrième session, résolution No 37 (IV), pages 13 et 14.

² Voir le document E/531.

economic adjustment threatening the economic stability of these countries, with their less developed economies, and

Recognizing that co-operative measures among the American republics can be of practical assistance in raising the level of economic activity in Latin America and in maintaining and strengthening the economic relations of these countries both among themselves and with other countries of the world, and that such measures would be facilitated by close co-operation with the United Nations, as well as with the agencies of the Inter-American system.

Establishes an *ad hoc* Committee consisting of Chile, China, Cuba, France, Lebanon, Peru, United Kingdom, United States of America, and Venezuela;

Decides upon the following terms of reference for the Committee:

1. The Committee shall consider the factors bearing upon the establishment of an economic commission for Latin America within the framework of the United Nations and shall present to the Council a report with recommendations concerning the creation of such a commission;

2. The Committee may consult with interested agencies both within and without the United Nations, and shall ascertain the views of the Ninth International Conference of American States convening in Bogota in January 1948;

Requests the Secretary-General to give special and immediate aid to the Committee by initiating studies defining and analysing the economic problems of Latin American countries which threaten the stability and development of their economies.

71 (V). Reconstruction of devastated areas not included in reports of the temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas

Decision of 24 July 1947

The Economic and Social Council

Takes note of the report¹ of the Secretary-General on the reconstruction of Ethiopia and other devastated areas not included in the report of the temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas.

72 (V). Regional economic commissions

*Resolution of 11 August 1947**

The Economic and Social Council,

Taking note of the fact that it has already established an economic commission for Europe

¹ See documents E/450, E/450/Add. 1, E/450/Add. 2, E/450/Corr. 1.

² See document E/537.

en voient la stabilité menacée par les graves problèmes d'adaptation économique que leur pose l'après-guerre,

Reconnaissant que des mesures tendant à réaliser la collaboration entre les républiques d'Amérique latine pourraient contribuer à y élever le niveau de l'activité économique ainsi qu'à maintenir et à renforcer les relations économiques que ces pays ont entre eux et avec les autres pays du monde, et qu'une étroite coopération avec l'Organisation des Nations Unies aussi bien qu'avec les institutions interaméricaines faciliterait ces mesures,

Crée une Commission spéciale composée des représentants du Chili, de la Chine, de Cuba, de la France, du Liban, du Pérou, du Royaume-Uni, des Etats-Unis d'Amérique et du Venezuela;

Décide de donner à la Commission le mandat suivant:

1. La Commission examinera les facteurs relatifs à la création d'une commission économique pour l'Amérique latine, dans le cadre de l'Organisation des Nations Unies, et présentera au Conseil un rapport contenant des recommandations relatives à la création de ladite commission;

2. La Commission pourra se concerter avec les institutions intéressées, à l'intérieur comme à l'extérieur de l'Organisation des Nations Unies, et cherchera à connaître les vues de la Neuvième Conférence internationale des Etats américains qui se réunira à Bogota en janvier 1948;

Prie le Secrétaire général de donner immédiatement à la Commission son concours tout particulier, en entreprenant des études visant à définir et à analyser les difficultés économiques qui menacent la stabilité et le développement économique des pays d'Amérique latine.

71 (V). Reconstruction de certaines régions dévastées non comprises dans les rapports de la Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées

Décision du 24 juillet 1947

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport du Secrétaire général¹ sur la reconstruction de l'Ethiopie et d'autres régions dévastées non comprises dans le rapport de la Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées.

72 (V). Commissions économiques régionales

*Résolution du 11 août 1947**

Le Conseil économique et social,

Prenant acte du fait qu'il a déjà institué une Commission économique pour l'Europe et une

¹ Voir les documents E/450, E/450/Add.1, E/450/Add.2, E/450/Corr.1.

² Voir le document E/537.